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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2022-0332611)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0332657)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af mødet den 28. september 2022.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 28. september 2022. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af mødet den 28. september 2022.
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2. Lokaludvalget tog til efterretning, at afsnittet "Problemstilling" i den aktuelle dagsordens
punkt 11 "Anerkendelsesprisen 2022" rettes, da der er en faktuel forkert oplysning i afsnittet.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte rettelse.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
11. Anerkendelsesprisen 2022
13. Henvendelser til lokaludvalget, oktober 2022.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgs møde den 28. september 2022 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 28. september 2002 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)

Side 4

\Attachments\31571784-46981078-1.pdf
\Attachments\31571783-46981077-1.pdf


CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Flyers om Christianshavns Borgerpanel (2022-0332421)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at uddele flyers om Christianshavns Borgerpanel ved
afstemningsstedet i Hal C i forbindelse med folketingsvalget den 1. november 2022. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg uddeler flyers om Christianshavns Borgerpanel ved
afstemningsstedet i Hal C i forbindelse med folketingsvalget den 1. november 2022. 

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 5.000 kr. til tryk af flyers. Pengene tages
af puljen "Egne aktiviteter".

Problemstilling

Christianshavns Borgerpanel har knap 1.000 medlemmer, men vurderingen er, at mange
christianshavnere ikke kender det.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget uddeler A5-flyers om Christianshavns Borgerpanel ved udgangen fra 
afstemningsstedet i Hal C i forbindelse med folketingsvalget den 1. november 2022. På flyeren vil der
også være information om lokaludvalget samt om lokaludvalgets nyhedsbrev, hjemmeside og
Facebookside.

I lokaludvalgsmødet den 26. oktober 2022 aftales det, hvem der uddeler flyers hvornår.

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 5.000 kr. til tryk af flyers. Pengene tages af puljen "Egne
aktiviteter".

Videre proces

Valgstedet i Hal C er åbent den 1. november 2022 kl. 08.00-20.00. 
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Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at uddele flyers om Christianshavns Borgerpanel ved
afstemningsstedet i Hal C i forbindelse med folketingsvalget den 1. november 2022. 

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 5.000 kr. til tryk af flyers. Pengene tages af puljen "Egne
aktiviteter".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Idéfasehøring forud for miljøkonsekvensvurdering af Metrolinje M5 og Østlig Ringvej
(2022-0331922)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Københavns Kommune og Sund &
Bælt vedr. idéfase forud for miljøkonsekvensvurdering af Metrolinje M5 og Østlig Ringvej.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Københavns Kommune og
Sund & Bælt vedr. idéfase forud for miljøkonsekvensvurdering af Metrolinje M5 og Østlig
Ringvej. Se udkastet til høringssvar i bilaget.

 

Problemstilling

Metrolinje M5

I perioden 5. september-31. oktober 2022 gennemfører Københavns kommune en idéfasehøring
forud for miljøkonsekvensvurdering af Metrolinje M5. Idéfasehøringen omfatter to forslag til linjeføring
for M5, nemlig en orange linje og en lilla linje. Forslagene skal ses som alternativer til hinanden.

Den lilla linje er en ny selvstændig metrolinje med ni stationer. Linjen går fra Københavns
Hovedbanegård via Islands Brygge, Amagerbrogade og Refshaleøen til Lynetteholm. Det er på sigt
muligt at videreføre linjen til Østerport med udbygning som ringforbindelse eller videreføre linjen til
Nordhavn. I Christianshavns Lokaludvalgs område planlægges der med en station på Refshaleøen
og to stationer på Lynetteholm.

Den orange linje er en ny selvstændig metrolinje med fire stationer. Linjen går fra Østerport under
Københavns Havn ved Langelinie til Refshaleøen og videre til Lynetteholm, hvor stationer åbner i takt
med byudviklingen. I Christianshavns Lokaludvalgs område planlægges der med en station på
Refshaleøen og to stationer på Lynetteholm.

 

Østlig Ringvej

I perioden 5. september-31. oktober 2022 gennemfører Sund & Bælt en idéfasehøring forud for
miljøkonsekvensvurdering af en Østlig Ringvej. Der er tale om en ny ca. 11 kilometer lang vejtunnel
uden om København, som skal forbinde Helsingørmotorvejen i nord med Øresundsmotorvejen i syd.
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Hensigten med projektet er at forbedre fremkommeligheden i hovedstadsområdet og lede trafik uden
om det centrale København. Den endelige linjeføring og konkrete udformning af en Østlig Ringvej er
endnu ikke fastlagt.

Idéfase og miljøkonsekvensvurdering

I idéfasen har alle mulighed for at komme med idéer, forslag og synspunkter, der kan indgå i det
videre arbejde. Forslag eller synspunkter kan handle om:

• Særlige forhold, som Københavns Kommune og Sund & Bælt skal være opmærksom
på

• Hvordan man kan begrænse eventuelle gener fra projektet
• Andet, som man mener, er relevant for Københavns Kommune og Sund & Bælts

undersøgelser.

Miljøkonsekvensvurderingen skal belyse påvirkningen af en række forhold og indeholde forslag, der
kan reducere disse påvirkninger. Det gælder for eksempel:

• Befolkningen og menneskers sundhed
• Den biologiske mangfoldighed (biodiversiteten) med særlig vægt på beskyttede arter og

naturtyper
• Jordarealer og jordbund
• Vand, luft og klima
• Materielle goder, kulturarv og landskab, samt
• samspillet mellem disse miljøforhold.

Løsning

Lynetteholm-gruppen har skrevet udkastet til høringssvar, der ses i bilaget. Udkastet er bl.a. baseret
på kommentarer fra Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn om de to infrastrukturprojekter. 

Det foreslås, at lokaludvalget godkender udkastet til høringssvar, der ses i bilaget.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 40.000 kr. til to borgermøder om Lynetteholm og de afledte
infrastrukturprojekter.

Videre proces

Høringssvaret lægges på Bliv Hørt-portalen og sendes til Sund & Bælt A/S. Derudover får 
Borgerrepræsentationen det til orientering.

 

Side 8



Metrolinje M5

Efter høringen bliver høringssvarene samlet i en såkaldt hvidbog, der forelægges
Borgerrepræsentationen og indgår i den videre proces. Tidsplan i henhold til høringsmaterialet:

1. kvartal 2023
Politisk behandling af hvidbog over høringssvar til idéfasen. Efterfølgende skal forligskredsene bag
Lynetteholm i henholdsvis Folketinget og Københavns Borgerrepræsentation beslutte, hvilken
linjeføring for M5, der skal undergå en miljøkonsekvensvurdering.

2023-2024
Udarbejdelse af miljøkonsekvensrapport, der afsluttes med 8 ugers offentlig høring. Efterfølgende
forventes det, at der vedtages en anlægslov og udstedes myndighedstilladelse til projektet.

2025
Udbudsprojektering og udbud

2026-2034
Kontraktindgåelse og anlægsfase

2035
Metrolinje M5 forventes taget i brug.

 

Østlig Ringvej

Det fremgår af høringsmaterialet, at når miljøkonsekvensvurderingen er færdig, offentliggøres
undersøgelsens resultater og danner grundlag for en offentlig debat om projektets konsekvenser.

Den afsluttende offentlige høring om resultatet af miljøvurderingen varer mindst otte uger. Som en
del af denne høringsfase afholder Sund & Bælt endnu et borgermøde, hvor
miljøkonsekvensvurderingens resultater præsenteres. Når høringsperioden er afsluttet, samler Sund
& Bælt høringssvarene, som derefter offentliggøres i et høringsnotat.

Gennemførelse af projektet forudsætter, at Folketinget vedtager en anlægslov efter
miljøkonsekvensvurderingens afslutning. Efter vedtagelse af en sådan anlægslov og
bevilling af de nødvendige midler, følger detailprojektering, besigtigelse og evt. ekspropriation,
efterfulgt af nogle års anlægsarbejde. Den endelige tidsplan vil blive beskrevet i
miljøkonsekvensvurderingen.

Bilag

0.1. Link til sagen om Metrolinje M5 på Bliv Hørt-portalen:

https://blivhoert.kk.dk/hoering/metrolinje-m5-idefasehoring-miljovurdering

 

Side 9

https://blivhoert.kk.dk/hoering/metrolinje-m5-idefasehoring-miljovurdering


0.2. Link til hjemmeside for metrolinje M5: 

metrolinjem5.kk.dk

 

0.3. Sund & Bælts hjemmeside om Østlig Ringvej: 

https://oestligringvej.dk/

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte ændringsforslag fra Jens Eskildsen og Claus Bendixen om, at sætningen i linje
25-26 på side 1 formuleres: "Uden tidlig planlægning heraf er der risiko for, at trafikale udfordringer
på de allerede overbelastede veje på og til Christianshavn – Torvegade, Prinsessegade,
Danneskiold-Samsøes Allé og Kløvermarksvej – forværres."

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Københavns Kommune og Sund & Bælt vedr. idéfase
forud for miljøkonsekvensvurdering af Metrolinje M5 og Østlig Ringvej, der ses i bilaget, med det
tiltrådte ændringsforslag.

 

Protokolbemærkning fra Kirsten V. Andersen: "Jeg tager forbehold for høringssvaret".

Bilag
1. Udkast til høringssvar om idefasehøring vedr. Metrolinje M5 og Østlig Ringvej
2. Idéfasehøring for Metrolinje M5
3. Miljøkonsekvensvurdering af Østlig Ringvej: Idéoplæg – Indledende dialog og idéfase
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Trafikafvikling fra parkeringsanlægget ved Operaen (2022-0332252)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen om trafikafvikling
fra parkeringsanlægget ved Operaen.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger Asbjørn Kaasgaard til at skrive til Teknik- og
Miljøforvaltningen om trafikafvikling fra parkeringsanlægget ved Operaen, jf. afsnittet
"Problemstilling".

 

Problemstilling

Følgegruppen for Operaparken har den 27. september 2022 holdt møde med Fonden og
byggeledelsen. På mødet fik følgegruppen oplyst, at parkeringsanlægget er optimeret, så en total
tømning af anlæggets 300 parkeringspladser kan ske i løbet 15 minutter. Parkeringsanlægget
forventes åbnet i sommeren 2023.

Det blev oplyst, at på de ”store” forestillingsaftener forventes anlægget at være helt fyldt, og udkørsel
fra parkeringsanlægget vil ske ad såvel Ekvipagemestervej/Fabriksmestervej som Galionsvej.

Følgegruppen kan forudse nogle problemstillinger i den forbindelse:

1. Hvordan sikres en glidende trafikafvikling af trafikken fra Galionsvej ud i Danneskiold-Samsøes
Allé, når der samtidig kommer en tilsvarende trafik fra Fabriksmestervej, der i endnu ukendt
grad vil svinge til højre ad Danneskiold-Samsøes Allé og dermed spærre for udkørsel fra
Galionsvej?

2. Signalanlægget i krydset Prinsessegade/Torvegade har en kort grønfrekvens for trafik fra
Prinsessegade. Hvordan sikres det, at der ikke kommer en stor trafikophobning af biler i
Prinsessegade, hvis der inden for 15 minutter kommer op til 300 biler fra Holmen ad
Prinsessegade?

3. Ligeledes etableres der trafiksignal i Prinsessegade ved Refshalevej. Hvordan sikres
trafikafviklingen her?
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Løsning

Følgegruppen har forelagt problemstillingen for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen, der
drøftede den i sit møde den 18. oktober 2022.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen anbefaler, at lokaludvalget beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om en redegørelse på baggrund af de ovennævnte spørgsmål.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jette Philipsen om, at lokaludvalget foreslår opsætning
af interaktive skilte for trafikken fra Operaens parkeringsanlæg, så

• trafikken, der kører ad Fabrikmestervej, ledes til venstre ad Danneskiold-Samsøes Allé mod
Forlandet

• trafikken, der kører ad Galionsvej, ledes til højre ad Danneskiold-Samsøes Allé mod
Prinsessegade.

Lokaludvalget bemyndigede Asbjørn Kaasgaard til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen om
trafikafvikling fra parkeringsanlægget ved Operaen, jf. afsnittet "Problemstilling" og det tiltrådte
ændringsforslag.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Dispensationer fra lokalplaner (2022-0332211)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til teknik- og miljøborgmester Line Barfod om
dispensationer fra lokalplaner. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til teknik- og miljøborgmester Line Barfod om
dispensationer fra lokalplaner, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har tidligere fået oplyst, at der efter vedtagelsen af en lokalplan er et moratorium for
dispensationer fra lokalplanen på fire år.

Imidlertid er der givet dispensationer til hotelbyggeriet i Ørkenfortet under fire år efter, at lokalplanen
for hotellet blev vedtaget, og det forlyder, at endnu en dispensation er på vej.

Grønlandske Handels Plads anvendes via dispensationer og forlængelse af dispensationer fra
lokalplanen til et andet formål end det, som er fastlagt i lokalplanen for området.

Lokaludvalget har møde med teknik- og miljøborgmester Line Barfod den 23. november 2022.

Løsning

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn har drøftet dispensationer fra lokalplaner i lyset af
ovennævnte sager vedr. Ørkenfortet og Grønlandske Handels Plads. Det foreslås, at lokaludvalget
skriver til teknik- og miljøborgmester Line Barfod om problematikken.

Forslag til brev til teknik- og miljøborgmester Line Barfod:

"Christianshavns Lokaludvalg har drøftet Teknik- og Miljøforvaltningens håndtering af ansøgninger 
om dispensationer fra lokalplaner med udgangspunkt i dispensationssager vedr. hotellet i Ørkenfortet
og vedr. Broens Gadekøkken på Grønlandske Handels Plads.

Lokaludvalget har af din forgænger på borgmesterposten fået oplyst, at der efter vedtagelsen af en
lokalplan er et moratorium for dispensationer fra lokalplanen på fire år. Imidlertid er der givet
dispensationer til hotelbyggeriet i Ørkenfortet under fire år efter, at lokalplanen for hotellet blev
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vedtaget. Teknik- og Miljøforvaltningen har orienteret lokaludvalget om, at endnu en
dispensationssag vedr. hotellet er på vej.

Broens Gadekøkken og den tilhørende skøjtebane på Grønlandske Handels Plads har flere gange
fået dispensation fra lokalplanen for området eller fået forlænget dispensationen. Det hedder sig, at
Broens Gadekøkken er på Grønlandske Handels Plads midlertidigt, men forvaltningens
dispensationspolitik mere end antyder, at Broens Gadekøkken skal være der i lang tid - måske
permanent. Teknik- og Miljøforvaltningens projekt for fodgængere og cyklister på Grønlandske
Handels Plads, som lokaludvalget afgav høringssvar om i september 2022, bekræfter dette indtryk. 

Ørkenfortet-sagen og Broens Gadekøkken-sagen giver derfor anledning til følgende spørgsmål og
forslag:

1. Hvad er den præcise ordlyd af det omtalte moratorium?

2. I hvilke tilfælde kan forvaltningen se bort fra moratoriet?

3. Er det nuværende Teknik- og Miljøudvalg bekendt med moratoriet?

4. Under dagsordenspunktet "Aflæggerbordet" får Teknik- og Miljøudvalget til hvert møde en liste
over lokalplandispensationer og igangværende naboorienteringer. Lokaludvalget foreslår, at
listen skal indeholde

• oplysning om, hvornår lokalplanen, der dispenseres fra, er offentliggjort
• udførlig forklaring på, hvorfor der skal dispenseres, hvis lokalplanen, der dispenseres fra,

er under fire år gammel.

5. Hvor mange dispensationer og forlængelse af dispensationer kan der gives fra en lokalplan?

6. Hvordan vurderer forvaltningen, at man - fremfor at lægge an til en dispensation fra en lokalplan
- skal udarbejde et forslag til en ny lokalplan eller et forslag til lokalplantillæg? 

7. Hvor mange dispensationer fra lokalplaner har Københavns Kommune givet i hele 2021 samt  i
2022 frem til den 15. oktober 2022?

8. Hvor mange afslag på ansøgninger om dispensationer fra lokalplaner har Københavns
Kommune givet i hele 2021 samt i 2022 frem til den 15. oktober 2022?

9. Hvordan håndhæves lokalplaner og dispensationer fra lokalplaner?

10. Lokaludvalget har om Ørkenfortet-sagen hørt fra borgere, at det ikke er umagen værd at
indsende indsigelser mod dispensationer, for de bliver alligevel ikke taget til følge. Borgerne har
en oplevelse af, at dispensationsansøgerne altid får den dispensation, de ønsker.
Lokaludvalgets generelle indtryk er, at indsigelser mod dispensationer som regel har lille eller
ingen vægt, når forvaltningen skal vurdere, om der skal dispenseres som ønsket af en ansøger.
Hvad er din kommentar til det?
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Du skal mødes med lokaludvalget den 23. november 2022. Vi ser frem til at få et skriftligt svar på
ovenstående inden da, så vi i mødet kan drøfte de uafklarede forhold, der måtte være omkring
forvaltningens håndtering af ansøgninger om dispensationer fra lokalplaner.

For en god ordens skyld: Med ovenstående spørgsmål og forslag har lokaludvalget hverken udtalt sig
for eller imod Broens Gadekøkkens tilstedeværelse på Grønlandske Handels Plads, ligesom
lokaludvalget ikke har udtalt sig om den kommende dispensationssag vedr. Ørkenfortet.

Med venlig hilsen

Asbjørn Kaasgaard,
Christianshavns Lokaludvalg"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til teknik- og miljøborgmester Line
Barfod. Lokaludvalget har møde med hende den 23. november 2022.

Bilag

1. Link til kommunens hjemmeside om dispensation til byggeri:

https://www.kk.dk/dispensation-byggeri

 

2. Link til lokalplanen for Ørkenfortet (Lokalplan 183 "B & W området" med tillæg nr. 1, 2 og 3):

https://dokument.plandata.dk/20_9435294_1560343124840.pdf

 

3. Link til lokalplanen for Grønlandske Handels Plads (Lokalplan 477 "Strandgade Nord"):

https://dokument.plandata.dk/20_1468290_APPROVED_1345447951974.pdf

Beslutning
Lokaludvalget godkendte brevet til teknik- og miljøborgmester Line Barfod om dispensationer fra
lokalplaner, der fremgår af løsningsafsnittet.
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Bilag
4. Eksempel på liste til Teknik- og Miljøudvalget over lokalplandispensationer og igangværende
naboorienteringer
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Turismen på Christianshavn (2022-0331744)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte turismen på Christianshavn.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter turismen på Christianshavn.

Problemstilling

Wonderful Copenhagen har inviteret lokaludvalgets sekretariat til et møde om oplevelser mellem
lokale og turister på Christianshavn.

Anledningen er, at Wonderful Copenhagen, Københavns Kommune og Erhvervsministeriet er gået
sammen om en fælles vision for at få hovedstadens turisme tilbage på sporet. Genopretningsplanen
for turismen i hovedstadsområdet er beskrevet i "Comeback Copenhagen 2023" (se bilaget). Et af
initiativerne handler om lokal involvering.

Wonderful Copenhagen er gået i gang med en større kortlægning og involvering i forbindelse med at
udpege tre geografiske friktionsområder, hvor spændingen er størst mellem lokale og turister, og vil i
2023  etablere et såkaldt Living Lab. Her skal en samling af borgere, offentlige- og private aktører
arbejde med en mulig løsning på de pågældende områders problemstillinger. Fokus er
friktionsområder forårsaget af turismen.

Løsning

Lokaludvalget drøfter turismen på Christianshavn og kommer med input til sekretariatets møde
med Wonderful Copenhagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Mødet holdes primo november 2022.
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Bilag

1. Læs om Comeback Copenhagen 2023 her: 

https://www.wonderfulcopenhagen.dk/wonderful-copenhagen/genopretningsplan/comeback-copenhagen-2023

Beslutning
Lokaludvalget drøftede turismen på Christianshavn. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Reffen på Refshaleøen er blevet et turistmål
• Det undrer, at kommunen har anlagt cykelsti og gangvej for dem, der skal besøge Refshaleøen,

men ikke har sørget for ordentlige forhold for fodgængere og cyklister til og fra boligbyggerierne
på Margretheholm.

• Der skal over for turister fokuseres på aktiviteter i periferien af København. Københavns
centrum skal aflaste for turismen.

• På Holmen er der restaurationer, men stort set ingen detailhandel.
• Broens Gadekøkken på Grønlandske Handels Plads er blevet en magnet for turister. Der bør

hellere være detailhandel i området.
• Turismen på strækningen over Inderhavnsbroen mellem Nyhavn og Christiania er voldsom.
• Kanalerne og Inderhavnen er overbelastede. Det skyldes bl.a. antallet af udlejningsbåde, som

der er kommet mange af.
• Kanalrundfartsbådene bør være eldrevet. Gæsterne i bådene bør orienteres om det, de ser, via

høretelefoner og ikke via mikrofon og højtaler, som fremstår som støj for omgivelserne.
• Man kan ikke sejle sin båd til og fra en bådplads i Christianshavns Kanal pga. overbelastningen

af kanalen.
• Mange af dem, som lejer udlejningsbåde, er fulde og/eller uerfarne med at sejle.
• Førhen blev der uddelt brochurer med cykelregler til turister, der låner eller lejer cykler. Det bør

man gøre igen.
• Der skal ske en spredning af turismen.
• Hvordan og hvor skal turisternes møde med de lokale foregå?
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0332703)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til
efterretning - se bilagene.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper

• Byplan, Trafik og Havn  

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

• Miljøgruppen

• INFO/Event-gruppen

Ad hoc-grupper

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

•  Papirøen/Operaparken-gruppen

•  Nyholm-gruppen
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• Stormflodssikringsgruppen

•  Lynetteholm-gruppen

•  Bydelsplan-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Følgegruppen vedr. Lynetteholm

• By & Havns forum for lokaludvalg

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Til mødet forelå et referat af det seneste møde i Bydelsplangruppen. Se bilagsoversigten.

 

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Poul Brorson orienterede kort om status på arbejdsgruppens virke.

Kirsten V. Andersen omtalte et møde, som Plejehjem Nu-gruppen havde stået for.

Sekretariatet oplyste, at mødet, som Plejehjem Nu-gruppen fik tilsagn fra lokaludvalget om støtte til
og som skulle holdes i maj 2022, blev aflyst. 

 

Lynetteholmgruppen

Frode Neergaard orienterede om Lynetteholmgruppens møde den 26. oktober 2022.

Lokaludvalget aftalte

• at drøfte den strategiske miljøvurdering af Lynetteholm i lokaludvalgets møde den 30.
november 2022
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• at beslutte sit høringssvar om den strategiske miljøvurdering af Lynetteholm i lokaludvalgets
møde den 14. december 2022.

 

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at en gruppe studerende ønsker at foretage et fokusgruppe-interview
om genbrug og bæredygtighed. Man kan kontakte Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, hvis man
ønsker at deltage.

 

Arbejdsgruppen Kultur, Skole Fritid, Børn og Unge

Marianne Olsen orienterede om et møde mellem Biblioteksbrugergruppen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen, hvor ca. 30 personer deltog. Brugerne udtrykte vrede over tiltag på
Christianshavns Bibliotek og herunder over det, som opleves som en centralisering af, hvad der skal
være af udstillinger og arrangementer lokalt. Brugerne føler sig ikke hørt, og forvaltningen forstår
dem ikke. Lokaludvalget bør forholde sig til problemstillingerne.

Henrik Vilsbøll oplyste, at mødekonceptet ikke var velegnet.

Asbjørn Kaasgaard svarede, at lokaludvalget tager det op i et senere møde, og at det eventuelt kan
blive et tema for et offentligt møde.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne til efterretning.

Bilag
1. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Info/event-gruppen
5. Lynetteholm-gruppen, oktober 2022
6. Lynetteholm-gruppen, september 2022
6. Miljøgruppen
7. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
8. Nyt bilag: Bydelsplangruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Puljeansøgning, oktober 2022 (2022-0306306)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til en puljeansøgning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 15.000 kr. af
2022-puljen til tryk og redigering af en fotobåren portrætbog om Christiania. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at projektet ikke er indenfor rammerne af det overordnede
formål med lokaludvalgets puljemidler, som fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget en puljeansøgning..

Løsning

1. Portrætbog - Christiania

En borger har ansøgt om 15.000 kr. af 2022-puljen til tryk og redigering af en fotobåren portrætbog
om Christiania.

Bogen vil igennem portrætter og interviews give indblik i den unikke kultur, som er skabt af forskellige
christianitter. Bogen skal skabe debat om hvor vigtigt det er, at vi bevarer de særlige og unikke
samfund i Danmark. Bogen bliver til i samarbejde med christianitter, og bliver lanceret nationalt i
2023. Der bliver til den tid afholdt bogreception på Gallopperiet på Christiania.

Portrætbogen redigeres i november 2022 og trykkes i december 2022.

Det samlede budget er på 55.000 kr. Der forventes indtægter på bogen svarende til
egenfinansieringen: 25.000 kr. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

Arbejdsgruppens anbefaling
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Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da udgifterne til projektet ikke lever op til retningslinjerne for
puljeansøgninger i Christianshavns Lokaludvalg.

Indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 15.000 kr. af 2022-puljen
til tryk og redigering af en fotobåren portrætbog om Christiania. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at projektet ikke er indenfor rammerne af det overordnede formål med
lokaludvalgets puljemidler, som fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 197.105 kr. af 2022-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig har
lokaludvalget disponeret for 126.903 kr. af rammen. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der
være ikke være disponeret for yderligere af rammen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgeren om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning
Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at lokaludvalget giver
en borger tilsagn om 15.000 kr. af 2022-puljen til tryk og redigering af en fotobåren portrætbog om
Christiania. 

2 lokaludvalgsmedlemmer stemte for ændringsforslaget.
13 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod ændringsforslaget.
6 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Ændringsforslaget blev ikke vedtaget.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om, at lokaludvalget giver en borger afslag på en
ansøgning om 15.000 kr. af 2022-puljen til tryk og redigering af en fotobåren portrætbog om
Christiania. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at projektet ikke er indenfor
rammerne af det overordnede formål med lokaludvalgets puljemidler, som fremgår af lokaludvalgets
retningslinjer for støtte. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Puljeansøgninger - nye retningslinjer for støtte (2022-0332141)

Christianshavns Lokaludvalg skal vedtage nye retningslinjer for støtte.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender de nye retningslinjer for støtte, som ses i bilaget.

Problemstilling

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har drøftet behovet for nye retningslinjer for støtte
vedr. puljeansøgninger. Arbejdsgruppens udkast til de nye retningslinjer har været drøftet i
formandskabet.

Løsning

Det foreslås på baggrund af ovennævnte drøftelser, at lokaludvalget godkender de nye retningslinjer
for støtte, som ses i bilaget.

Ændringer i forhold til de gældende retningslinjer, som lokaludvalget vedtog den 31. august 2022:

• Med de nye retningslinjer vil støtte udelukkende gå til aktiviteter. Projekter, udstyr, materiel og
bogudgivelser vil ikke kunne støttes. Støtten vil som hidtil kun blive givet til noget, som foregår i
Christianshavns Lokaludvalgs område.

• I de nugældende retningslinjer er der en bestemmelse om, at lokaludvalget kun behandler
ansøgninger fra ansøgere med adresse i lokaludvalgets område. Med de nye retningslinjer vil
ansøgninger fra ansøgere, som ikke har adresse i lokaludvalgets område, også kunne komme i
betragtning til støtte.

• Med de nye retningslinjer vil der ikke kunne gives støtte til aktiviteter, som offentlige institutioner
(kommune, region, stat) eller institutioner, der kan sidestilles hermed, står for. 

• Med de nye retningslinjer skal aktiviteten, der søges om støtte til, indeholde medfinansiering fra
ansøgers side. Det kan fx. være i form af  frivillig arbejdskraft, medarbejdertimer, lokaler,
materialer, fondsbevilling, entréindtægter og/eller egne økonomiske midler. 
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• Med de nye retningslinjer vil et budget, hvori indgår honorering af ansøgeren og/eller af andre,
ikke være en hindring for at få støtte.

• Det slås fast, at der skal være offentlig adgang for alle til aktiviteten.

• Den øvre grænse for støtte sættes ned fra 50.000 kr. til 30.000 kr.

• Derudover er der diverse redaktionelle ændringer

Økonomi

I 2022 er puljen til puljeansøgninger på 197.105 kr. Det er ca. 31 % af lokaludvalgets samlede pulje.

Når størrelsen på lokaludvalgets pulje i 2023 kendes, skal lokaludvalget beslutte et budget for puljen
og herunder beslutte, hvor meget der skal afsættes til puljen til puljeansøgninger. 

Videre proces

Retningslinjerne træder i kraft den 1. januar 2023. Dvs. at puljeansøgningerne, som behandles i
lokaludvalgsmødet i januar 2023, skal behandles efter de nye retningslinjer.

Sekretariatet offentliggør de nye retningslinjer i god tid inden den 1. januar 2023 via lokaludvalgets
nyhedsbrev, Facebookside og hjemmeside. Derudover vil der blive annonceret om de nye
retningslinjer i et lokalt medium.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jette Philipsen om, at linje 10 på side 2 i
retningslinjerne formuleres: "Der ydes ikke støtte til drift og anlæg". Det betyder, at lokaludvalget kan
støtte udstyr og materiel.

Lokaludvalget tiltrådte efter en vejledende afstemning et ændringsforslag fra Gert Vincent om, at linje
9 på side 2 i retningslinjerne slettes. Det betyder, at lokaludvalget kan støtte bogudgivelser. 

 

Lokaludvalget godkendte de nye retningslinjer for støtte, som ses i bilaget, med ovennævnte tiltrådte
ændringsforslag.

Bilag
1. Udkast til nye retningslinjer for støtte
2. De gældende retningslinjer for støtte, som lokaludvalget vedtog den 31. august 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Anerkendelsesprisen 2022 (2022-0332845)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at offentliggøre muligheden for at indstille kandidater til
Anerkendelsesprisen 2022.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at offentliggøre muligheden for at indstille
kandidater til Anerkendelsesprisen 2022.

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 15.000 kr. til Anerkendelsesprisen
2022. Pengene tages af puljen "Egne aktiviteter".

Problemstilling

Problemstillingen er ændret efter lokaludvalgets møde den 26. oktober 2022 jf. referatet af
dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen."

I mødet den 30. november 2016 besluttede lokaludvalget at indstifte Anerkendelsesprisen. I mødet den
23. januar 2019 besluttede lokaludvalget, at Anerkendelsesprisen kan uddeles til en organisation,
forening, institution, netværk eller lignende og til enkeltpersoner, men ikke til firmaer. 

Anerkendelsesprisen uddeles på baggrund af indstillinger fra offentligheden. Hensigten med prisen er at
gøre opmærksom på christianshavnere, der viser vejen frem for Christianshavn. Prisen kan fx gives for
årets initiativ, en forskønnelsesindsats, for et partnerskab, for en forenings aktiviteter eller lignende, der
har gjort en positiv forskel for Christianshavns beboere. Med prisen vil lokaludvalget påskønne de, der
bidrager til udvikling af initiativer i lokalområdet.

Lokaludvalget kan beslutte at give Anerkendelsesprisen til flere. Lokaludvalget kan også beslutte ikke at
uddele Anerkendelsesprisen, hvis det vurderer, at der ikke er anerkendelsesværdige kandidater blandt
de foreslåede.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget offentliggør muligheden for at indstille kandidater til
Anerkendelsesprisen 2022 med frist den 6. december 2022. Formandskabet vurderer derpå
forslagene med henblik på at komme med en indstilling til lokaludvalgets møde den 14. december
2022 om hvem, det mener, bør modtage prisen.
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Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 15.000 kr. til Anerkendelsesprisen 2022. Ud over
selve pris-pengene vil der være en udgift til annoncering af muligheden for at indstille kandidater til
Anerkendelsesprisen. Pengene tages af puljen "Egne aktiviteter".

Videre proces

Prisvinderne vil blive offentliggjort senest den 31. december 2022 og præsenteret i forbindelse
med Nytårskuren i januar 2023.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at offentliggøre muligheden for at indstille kandidater til
Anerkendelsesprisen 2022.

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 15.000 kr. til Anerkendelsesprisen 2022. Pengene
tages af puljen "Egne aktiviteter".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje (2022-0332744)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2022-pulje til efterretning.

Indstilling

1. Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

Udgifter i forbindelse med lokaludvalgets borgerdialog om bydelsplanen vil blive afholdt af puljen
"Borgerdialogaktiviteter."

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, oktober 2022 (2022-0332257)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
sidste lokaludvalgsmøde til efterretning. 

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Projekt på Refshalevej og Forlandet

Med mail en 3. oktober 2022 bad en borger om oplysning om, hvad der skete i lokaludvalgsmødet
den 28. september 2022 under behandlingen af dagsordenens punkt 4 "Projekt på Refshalevej og
Forlandet".

Med henvisning til, at der i sagsfremstillingen stod, at kortmateriale vil blive eftersendt, bad han om at
få kortmaterialet.  

Den 12. oktober 2022 sendte sekretariatet lokaludvalgets høringssvar om projektet på Refshalevej og
Forlandet til borgeren. 

På borgerens opfølgende spørgsmål svarede sekretariatet den 17. oktober 2022,

• at sekretariatet forstod lokaludvalgets beslutning om høringssvaret sådan, at lokaludvalget
ønsker, at cykelstien på Refshalevej, hvor Krudtløbsvej munder ud i Refshalevej, males som en
blå cykelbane.

• at sekretariatet og lokaludvalget ikke har fået kortmateriale fra Teknik- og Miljøforvaltningen.
Sekretariatet foreslog borgeren at få det fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

• at næste skridt i sagen i følge Teknik- og Miljøforvaltningen er, at projektet skal politisk
behandles i Teknik- og Miljøudvalget, Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen. 

2. Vandstand og trafikregulering i krydset Refshalevej/Prinsessegade
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Med mail den 6. oktober 2022 skrev en borger, at Borgerrepræsentationen har vedtaget at lave
trafikregulering af krydset Prinsessegade/Refshalevej og i den forbindelse vil den hævede flade i
krydset blive fjernet.

Hun gjorde opmærksom på, at havvandet presser sig op gennem Refshalevej når der er stormflod og
at den hævede flade, som nu skal fjernes, i øjeblikket forhindrer vandet i at flyde ud og oversvømme
boligerne i Prinsessegade.

Hun bad om svar på, om lokaludvalget har gjort Kommunen opmærksom på dette.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Forvaltningen svarede den 20. oktober 2022, at krydsombygningen udføres af sikkerheds- og
tryghedsmæssige årsager og at det er korrekt at den eksisterende hævede flade i krydset skal
fjernes som led i etableringen af signalanlægget. Det er der flere trafikale årsager til:

• Der er en risiko for, at den hævede flade kan fjerne trafikanternes opmærksomhed fra det
kommende signalanlæg pga. dens udformning.

• Den hævede flade placerer den eksisterende cykelsti i samme niveau med kørebanen. Det er
uhensigtsmæssigt og strider imod vigepligtsreglerne i signalreguleret kryds.

• Den hævede flade er til gene for både busser og cyklister.

Forvaltningen svarede videre, at hævede flader og vejbump etableres som udgangspunkt som
fartdæmpende tiltag og ikke som stormflodsikringstiltag. Det er tilfældigt, at den hævede flade i
krydset ved Prinsessegade / Refshalevej også har fungeret som stormflodssikring for et lille område
af Christianshavn.

Forvaltningen anerkendte bekymringen for, at den hævede flades fjernelse vil forøge risikoen for
oversvømmelse og takkede borgeren for at gøre opmærksom på dette forhold. 

Forvaltningen oplyste, at der på sigt er planer om en ydre stormflodsikring for hele området, der vil
sikre mod oversvømmelse på et sikringsniveau på 2,5 meter. Forvaltningen vil nu gå i gang med at
undersøge alternative placeringer til den hævede flade, som skal fjernes i krydset og ellers
undersøge, om der kan etableres et tilsvarende midlertidigt stormflodssikringstiltag. Hvis det kan lade
sig gøre, vil det kunne fungere som en løsning, indtil den permanente ydre stormflodssikring
etableres.

Forvaltningen gjorde opmærksom på, at hvis sådanne ændringer i projektet ligger uden for det
politisk vedtagne projekt, kræver det en politisk beslutning, som forvaltningen vil skulle forelægge 
Borgerrepræsentationen.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Se ovenfor.

Beslutning
Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde til
efterretning. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  Meddelelser (2022-0332752)

Beslutning
Følgende meddelelser blev omdelt på papir i mødet:

Kursus i lokalplanlægning for alle lokaludvalg

Det er stadig muligt at tilmelde sig kurset for alle lokaludvalg i lokalplanlægning. Kurset holdes i
Festsalen på Rådhuset den 7. november kl. 16.30.

Kursus i statistikbanken

Der er et kursus for alle lokaludvalg den 9. november kl. 19-20 om statistikbanken. Kurset foregår på
Teams. Alle har fået et link til kurset.

 

Møder med Teknik- og Miljøforvaltningen om forvaltningens virke

Der er aftalt to møder, hvor Teknik- og Miljøforvaltningen fortæller om deres virke.

Møderne skal ses som et led i bydelsplanprocessen. De holdes den 15. og 24. november kl. 19.30.
Møderne er med tilmelding.

 

Møde med teknik- og miljøborgmesteren

Der er aftalt møde med teknik- og miljøborgmester Line Barfod den 23. november kl. 17-18 i Hal C,
Arsenalvej 6. Et udkast til dagsorden ses i bilagsoversigten. Mødet er med tilmelding.

Umiddelbart efter mødet med teknik- og miljøborgmesteren har arbejdsgruppen Byplan, Trafik og
Havnen (BTH) møde.

 

Møde om lokalplaner mv.

Der er aftalt møde med Teknik- og Miljøforvaltningens lokalplanfolk om aktuelle lokalplaner mv. den
6. december kl. 17 i Hal C. Mødet er med tilmelding.

Umiddelbart efter mødet med Teknik- og Miljøforvaltningen har arbejdsgruppen Byplan, Trafik og
Havnen (BTH) møde.
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Oplæg i kommende lokaludvalgsmøder

I lokaludvalgets møde den 30. november er der oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
kommende gadegenopretninger på Christianshavn.

I lokaludvalgets møde den 14. december er der oplæg fra Økonomiforvaltningen om
Kommuneplanstrategi 2023 og Kommuneplan 2024.

                                                                    ___________________________________

 

Om mødet med teknik- og miljøborgmesteren

Erik Rasmussen oplyste, at teknik- og miljøborgmesteren er blevet rykket for det svar vedr. trafikken
til og fra Hotel NH Collection (Ørkenfortet), som repræsentanter for Enhedslisten og
Socialdemokratiet blev lovet i et møde med hende den 4. juni 2022.

Lokaludvalget bad sekretariatet sørge for, at trafikken til og fra Hotel NH Collection kommer på
dagsordenen for mødet med teknik- og miljøborgmesteren. 

Besøg fra Israel

 Asbjørn Kaasgaard orienterede om status på et møde den 6. december med en delegation
bestående af 28 borgmestre og embedsmænd fra 8 israelske kommuner. De vil gerne høre om
nærdemokrati og foreningsliv. 

Julearrangement på Christianshavns Torv

Katinka Haxthausen orienterede om Christianshavns Torvenetværks plan om et julearrangement den
13, december 2022 på Christianshavns Torv.

Lokaludvalget drøftede symbolværdien i, at der skal bruges el under arrangementet. Det blev oplyst,
at der samme dag er kajakoptog i havnen og kanalerne.

Katinka Haxthausen vil på den baggrund vil tale med Christianshavns Torvenetværk om
arrangementet.

 

Lokaludvalgets parasoller

Det blev aftalt, at Christianshavns Torvenetværk låner lokaludvalgets parasoller til et arrangement på
Christianshavns Torv, hvor elever fra Christianshavns Gymnasium deltager.
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Bilag
1. Nyt bilag: Udkast til dagsorden for lokaludvalgets møde med teknik- og miljøborgmesteren
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  Eventuelt (2022-0332759)

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

Om mødet den 26. oktober 2022 i Christianshavns Lokaludvalfg
Mødet startede kl. 18.31 og sluttede kl. 20.52.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid 
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
11. Anerkendelsesprisen 2022
13. Henvendelser til lokaludvalget, oktober 2022 
3. Flyers om Christianshavns Borgerpanel
4. Idéfasehøring forud for miljøkonsekvensvurdering af Metrolinje M5 og Østlig Ringvej
5. Trafikafvikling fra parkeringsanlægget ved Operaen
6. Dispensationer fra lokalplaner
7. Turismen på Christianshavn
8. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
9. Puljeansøgning, oktober 2022
10. Puljeansøgninger - nye retningslinjer for støtte 
12. Status på lokaludvalgets 2022-pulje 
14. Meddelelser 
15. Eventuelt

Mødedeltagere

Asbjørn Kaasgaard Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv

Jane Lytthans Christianshavns Lokalråd

Kirsten V. Andersen Foreningen Sofiebadet

Lars Josephsen Ejerforeningen Panterens Bastion

Preben Møller Whitt Ejerforeningen Krøyers Plads

Ulla Bo Skovvart Bo-Vita, afdeling 19

Jens Eskildsen Ejerforeningen Elefantens Gård

Jette Arendrup Ejerforeningen Christianshavnergården

Claus Bendixen Sejlklubben Lynetten

Katinka Haxthausen Christianshavns Torvenetværk

Marianne Olsen Christianshavns Biblioteks brugergruppe
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Henning Nielsen Avisgruppen Christianshavneren

Frode Neergaard Ejerforeningen Løvens Gård

Jette Philipsen Boligselskabet Hjem

Poul Brorson Dansk Handicapforbund

Erik Rasmussen Socialdemokratiet

Gert Vincent Det Radikale Venstre

Elin Johansson Det Konservative Folkeparti

Karin Steno Det Konservative Folkeparti

Henrik Vilsbøll Socialistisk Folkeparti

Bent Christoffersen Venstre

Lis Schertiger Nielsen Enhedslisten

Hamid El Mousti Alternativet

 

Fraværende med afbud

Interessegruppen Bolig, Miljø og Erhverv

Afbud fra Hulda Mader og Povl Koch.

I stedet deltog 1. suppleant Jens Eskildsen og 2. suppleant Jette Arendrup.

 

Fraværende i mødet

Elin Johansson forlod mødet kl. 19.33 efter behandlingen af dagsordenens punk 7.  Hendes 1.
suppleant Karin Steno deltog herefter.

Jette Arendrup forlod mødet kl. 20.43 under behandlingen af dagsordenens punkt 14.

Hamid El Mousti forlod mødet kl. 20.44 under behandlingen af dagsordenens punkt 14.

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 30. november 2022 kl. 18.30 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.

Beslutning
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